2009中国-新加坡双边能源植物研讨会
（第一轮通知）
     为探讨能源植物科学的发展前景，展示中国、新加坡两国科学家在能源植物种质（基因）资源筛选与评价、能源性状的发育特征与调控、环境应答和分子进化等研究领域的最新成果，研讨分子遗传学、基因组学和系统生物学研究技术在能源植物研究中的应用，中国科学院植物研究所（Institute of Botany, Chinese Academy of Sciences; IOB-CAS）和新加坡国立大学淡马锡生命科学研究院(Temasek Life Sciences Laboratory, TLL)将于2009年11月6-7日在北京联合举办为期2天的“2009中国-新加坡双边能源植物研讨会”。这是中国科学院植物研究所和新加坡国立大学淡马锡生命科学研究院在2007年联合成立IOB-TLL 甜高粱联合研发实验室(IOB-TLL Joint R&D Laboratory for Sweet Sorghum)后，首次联手举办能源植物专题研讨会，旨在探索能源植物生物学及其产业化的发展战略与前景。研讨会将邀请两国从事能源植物生物学研发的知名学者，就相关的热点和前沿问题进行广泛的交流。期望本次研讨会能为与会代表搭建展示自己研发成果的平台，提供学习与合作的机会。
本研讨会向国内所有相关研发单位的研究人员、研究生、大学生开放。限定参加人数100人，额满为止（以交注册费先后为序）。

一、主办和承办单位

主办单位：
中国科学院植物研究所

          
新加坡国立大学淡马锡生命科学研究院
中国植物学会

中国植物生理学会生物质与生物能源专业委员会          

承办单位：中国科学院植物研究所能源植物研发中心

          IOB-TLL 甜高粱联合研发实验室 (IOB-TLL Joint R&D Laboratory for Sweet Sorghum)
二、时间、地点和语言
时间：2009年11月6—7日

地点：中国科学院植物研究所多功能报告厅
语言：英文和中文
三、学术和组织委员会

学术委员会主席：
李家洋院士、匡廷云院士、许智宏院士、蔡南海院士 、石元春院士
组织委员会
主席：

马克平、张知彬、种康、葛颂、刘春明、Srinivasan Ramachandran
委员
景海春、李来庚、吴国江、张鹏、周奕华、李桂英、夏光敏、刘公社、沈世华、宋松泉

四、拟邀请大会报告 
李家洋院士
（中国科学院）
匡廷云院士
（中国科学院植物研究所）
许智宏院士
（北京大学）

蔡南海院士
（新加坡国立大学淡马锡生命科学研究院）
石元春院士
（中国农业大学）
种 康研究员
（中国科学院植物研究所）

葛 颂研究员
（中国科学院植物研究所）

Srinivasan Ramachandran，新加坡国立大学淡马锡生命科学研究院
王  俊研究员
深圳华大基因研究院
黄三文研究员
深圳华大基因研究院
江树业研究员  
（IOB-TLL 甜高粱联合研发实验室）  

李来庚研究员 
（中国科学院上海生命科学研究院植物生理生态研究所）

张  鹏研究员
（中国科学院上海生命科学研究院植物生理生态研究所）

谢  旗研究员
（中国科学院遗传与发育生物学研究所）

周奕华研究员
（中国科学院遗传与发育生物学研究所）

彭良才教授

（华中农业大学）

吴国江研究员 
（中国科学院华南植物园）

郝东云研究员
（吉林农科院生物技术中心）

李桂英研究员
（中国农业科学院作物研究所）
夏光敏研究员
（山东大学）
邹剑秋研究员
（辽宁农科院国家高粱改良中心）
刘公社研究员 
（中国科学院植物研究所）

沈世华研究员 
（中国科学院植物研究所）

宋松泉研究员 
（中国科学院植物研究所）

景海春研究员 
（中国科学院植物研究所）

五、研讨会主题
主题报告1：中国与世界能源植物发展态势与宏观策略
主题报告2：能源植物种质资源的筛选与评价
主题报告3：能源性状的发育特征与调控
主题报告4：能源植物的抗性
主题报告5：能源植物‘组学’研究
主题报告6：遗传育种与生物技术
主题报告7：产业化技术研究
六、注册
参会代表的注册费为人民币800元，中国植物学会和中国植物生理学会会员可根据各学会会员折扣比例享受相应的优惠（凭会员证或会员编号），报到当天可申请加入各学会（会议签到处将准备各学会申请材料）。学生和博士后注册费为人民币600元，家属注册费为人民币400元。
七、论文集
          参会人员需向“2009中国-新加坡双边能源植物研讨会”大会秘书处提交不超过500字的英文论文摘要。摘要包括题目、作者、单位、摘要和关键词，第一或者通讯作者的联系方式。提交摘要的截止日期为2009年10月5日，会前将出版会议摘要集，会后将推荐优秀论文在“植物学报”和“Journal of Integrative Plant Biology ”期刊上发表。
     注：提交注册费后摘要方可被会议摘要集收录。
八、墙报
         墙报展示为本次大会的重要学术交流方式，欢迎参会代表踊跃投递。墙报尺寸统一为110 cm×80 cm。需张贴墙报的代表请与会议秘书处联系，以便统一安排。会议期间将评选优秀墙报。
九、住宿
组委会将向参会代表提供香山附近的宾馆统一安排。住宿费由参会代表自理。
十、执行秘书及联系人
景海春
中国科学院植物研究所
能源植物研发中心
北京香山南辛村20号
北京100093
电话/传真: 010-62836576
邮箱: hcjing@ibcas.ac.cn
网页: http://www.ibcas.ac.cn
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	住宿是否所需单间：            

是否提交会议论文：            
是否参加会议发言：            

感兴趣的议题：                                     

参会目的：                         

是否需要代订返程车、机票：             
是否参加企业展示与技术推广：             
其他要求：                                                          



	收款单位
	户  名： 中国科学院植物研究所
开户行： 工行北京分行海淀西区支行
帐  号： 0200004509088100989



联系人：     电话/传真：　　　　　　　　邮箱：
汇款时请一定注明“会议名称”
Sino-Singapore Bioenergy Plants Workshop 2009

(First announcement)

The decline of conventional oil energy supply and the world wide increasing demands for energy consumption have stimulated the search for renewable, environmentally friendly alternative energy sources. One of the alternatives is the development of bioenergy, which has been put under intense spotlight due to recent controversies surrounding bio-fuels and the economics of using plants as bio-fuel sources. Thus, intensive scientific and technological efforts are still required before plant-based bioenergy industry can flourish in its own right.
In an attempt to keep abreast the state-of-art research and development of bioenergy plants, Institute of Botany, Chinese Academy of Sciences and Temasek Life Sciences Laboratory, Singapore will jointly hold “Sino-Singapore Bioenergy Plants Workshop 2009” in Beijing. A panel of experts working on the forefront of bionergy plants research and development will be brought together to share their latest discoveries and experiences in exploitation of the genetic diversity and variation of bioenergy crops, regulation of biomass production and bioenergy traits as well as tolerance to abiotic and biotic stresses. The workshop will provide an overview of the recent advances in the use of cutting edge omics platforms and biotechnology tools in bioenergy plants research. This will be the first time that the two institutes jointly organise a bioenergy plants workshop after the establishment of the IOB-TLL Joint R&D Laboratory for Sweet Sorghum in December 2007. We hope to formulate strategic plans to join efforts from both countries to boost bioenergy crop research. The workshop will take place on 6-7 November and the speakers will be well-recognised plant scientists in the field. The organisers hope that this workshop will not only provide a channel for all attendees to share and exchange their achievements and experience, but also stimulate future collaborations. 

1. Sponsors and Organizers 
Organized by:  

Institute of Botany, CAS


Temasek Life Sciences Laboratory, Singapore
2. Date, Place, Website and Official Language

Date: November 6-7, 2009

Place: Multi-media Hall, Institute of Botany, CAS, Beijing
Official language: English and Chinese
3. Academic and Organizing Committee

Academic Committee

Chair: Jiayang Li, Kuang Tingyun, Zhihong Xu, Nam-Hai Chua, Yuanchun Shi
Organizing Committee 
Chair: Keping Ma，Zhibing Zhang, Kang Zhong, Song Ge, Chunming Liu, Srinivasan Ramachandran 

Members : Hai-Chun Jing, Laigeng Li, Guojiang Wu, Peng Zhang, Yihua Zhou, Guiying Li, Guangming Xia, Gongshe Liu, SHihua Shen, Songquan Song, Shuye Jiang

4. Topics 

A. Current status and future development of bioenergy plants research 

B. Germplasm collection and assessment

C. Developmental regulation of biomass production and bioenergy traits

D. Tolerance to abiotic and biotic stresses

E. Genomics of bioenergy crops

F. Molecular breeding and biotechnology

G. Production pipeline technology

5. Invited speakers 
Jiayang Li, CAS

Tingyun Kuang, IOB-CAS

Zhihong Xu, Beijing University

Nam-Hai Chua, TLL Singapore

Yuanchun Shi, CAU

Kang Chong, IOB-CAS
Song Ge, IOB-CAS

Srinivasan Ramachandran，TLL, Singapore

Jun Wang, BGI Shenzhen

Sanwen Huang, BGI Shenzhen

Shuye Jiang， IOB-TLL Joint Lab

Laigeng Li, SIPPE 

Peng Zhang， SIPPE
Qi Xie， IGDB-CAS

Yihua Zhou, IGDB-CAS

Liangcai Peng， Huazhong Agricultural University

Guojiang Wu, South China Botanic Garden, CAS

Guiying Li, Institute of Crop Sciences, CAAS 

Guangming Xia, Shandong University

Gongshe Liu, IOB-CAS

Shihua Shen, IOB-CAS

Songquan Song, IOB-CAS

Hai-Chun Jing, IOB-CAS

6. Registration

        For general participants, registration fee will be RMB￥800. The registration fee for family members will be RMB￥400. The registration fee will be reduced to RMB￥600 for students and postdocs. Please note that participants who register before 5th of October, 2009 will receive five percent discount based on above price. The registration fee includes a copy of the pre-published proceedings, refreshments (coffee breaks), lunches and dinners on 6-7 November, 2009. 

Please register through the symposium website and pay the registration fee as soon as possible. 

1. Payment of registration fee should be made either by bank transfer:

    Institution: 
Bank: 
Account Number: 
Or by cheque or cash sent to:

Institute of Botany, Chinese Academy of Sciences

 Nanxincun 20, Haidian District, Beijing, China

Postcode: 100093
Please include a note, stating your name, your institution and Yantai symposium.
7. Abstract & Manuscript Submission

Participants are asked to submit English abstracts to the workshop secretariat. The deadline for submission is the 6th of October, 2009. Abstracts should be no more than an A4 page, including title, authorship, institution, a brief description of the work, and key words as well as contact details of the first author or corresponding author. An abstract book will be handed to attendees prior to the workshop. Workshop papers will be selected for publication in Journal of Integrative Plant Biology (JIPB) in accordance to the requirement of the journal. Please note that abstracts will be included only if we received the registration fee.

8. Poster 

The maximum poster size is 80 cm in width and 110 cm in height. Please contact the Workshop Executive Secretary if you wish to present a poster.
9. Accommodation 

Hotels around Xiangshan area will be recommended. You can book accommodation via the hotel websites. Please note that travel and accommodation costs will not be covered by the organisers.  

10. Executive Secretary and Contacts
Hai-Chun Jing, PhD
Centre for Bioenergy Plants Research and Development,
Institute of Botany, Chinese Academy of Sciences
20 Nanxin Cun, Xiangshan,
Beijing 100093,
China
Tel/Fax:  0086-10-62836576
Email: hcjing@ibcas.ac.cn
Webpage: http://www.ibcas.ac.cn
